
Spørgsmål fra Kern Christensen. Møldrup

Situation: rød ligger i bue 14 og mangler buen for at blive frispiller, spillende kugle ligger helt op af,
spillende kugle mangler bue 13 og 14, ingen af kuglerne er igennem buen ved slagets start. Der 
slås til spillende kugle således at efter passage af bue 14 rammes rød kugle igen af spillende kugle.

Så er spørgsmålet: hvad er der sket ? 

Er rød kugle krockeret eller hvad?

Venlig hilsen 

Kern Christensen, Møldrup

Et enigt regeludvalg er kommet frem til følgende svar:

Rød kugle har passeret bue 14, men er først frispiller når kuglerne ligger stille og derfor er den ikke
krockeret.

Til grund for afgørelsen er

 § 3stk 6: Resultatet af et slag opgøres, når kuglen/kuglerne ligger stille. Dette er afgørende for 
om, den/de kan erklæres for 

 At være uden for banen
 At have passeret en bue
 At have opnået slag
 At have mistet slag
 Osv

Fortolkning: Det er altid, når kuglerne ligger helt stille, at opførelsen over, hvad der er opnået 
ved slagt, kan gøre op.

På udvalgets vegne
Kirsten Pilgaard


